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Report of  COOMET ТC 1.1 activity in 2015 
I. ТС 1.1 meeting was held in September 22-23, 2015. St. Petersburg, Russia. At thr meeting members of TC1.1 as well as invited persons took part:   
Members of TC1.1:

Bordianu Constantin (Respublika Moldova) 

Chunovkina Anna  (Russia, VNIIM) 

Veretelnikov Nikita (Kazakhstan, KazInMetr) 

Zaharov Igor (Ukraine, NNC "INSTITUT METROLOGIYi") 

Yarmalovich Maryna (Respublic of Belarus, BelGIM)  

Doynikov Alexander (Russia, VNIIFTRI)

Manfred Kochsiek (Germany, PTB) 

Specialists invited:
Kustikov Jury (Russia, VNIIM)
Peter E. Mason (President, International Committee of Legal Metrology)
Isaev Lev (Russia, VNIIMS)

Nikita D. Zviagin (Russia, VNIIM)

Burmistrova Natalia (Russia, VNIIM)

II. Current status of the projects with in TC 1.1:  

302/RU/04

«Development of the schemes for conducting and of algorithms for data processing of the supplementary COOMET comparisons arranged with the aim to support the CMCs of NMIs»

Recommendation COOMET R/GM/19:2008 was revised and recommend for approval at the t meeting of the COOMET Committee

336/RU/05

«Development of the guidelines for COOMET KC data evaluation»

Recommendation COOMET R/GM/14:2006 was revised and recommend for approval at the t meeting of the COOMET Committee
399/RU/07

«Methodology for uncertainty evaluation of measurement results obtained by data processing software»

Information material was prepared and  the 399/RU/07 project was completed . 

420/RU/08

«Development of the recommendation for uncertainty evaluation in calibration»

It was decided to supplement the recommendations with a paragraph concerning usage of measurement uncertainty in the process of calibration. 

422/RU/08

«Development of the COOMET recommendation “Calibration techniques. General requirements»

The project is completed . Recommendation is recommended for by COOMET Committee.
III. The following new projects was proposed in 2015:
· 675/BY/15 “Development of a recommendation on the calculation of the influence of measurement uncertainty on the results of grading for conformity”
· “Development of methodology studies the measurement equation and evaluation component of the uncertainty of the measurement result due to the inaccuracy of the model equation”, the proposed NSC "Institute of Metrology", Ukraine.) 
ОТЧЕТ ТК1.1 КООМЕТ «Общие вопросы измерений» за 2015г
()

I. Заседание ТК 1.1 состоялось 22-23 сентября 2015 г., Санкт-Петербург, Россия. В заседании ТК приняли участияе члены ТК и приглашенные гости: 
Члены ТК 1.1:

Бордияну Константин (Национальный Институт Метрологии Республики Молдова) 

Чуновкина  Анна  (Россия, ВНИИМ) 

Веретельников Никита (Казахстан, КазИнМетр) 

Захаров Игорь (Украина, ННЦ "Институт метрологии") 

Ярмолович Марина Анатольевна (Беларусь, БелГИМ) 

Дойников Александр Сергеевич (Россия, ФГУП “ВНИИФТРИ”)

Манфред Кохзик (Германия, PTB)

Приглашенные специалисты:

Кустиков Юрий Анатольевич (Россия, ВНИИМ)
Peter E. Mason (President, International Committee of Legal Metrology)
Исаев Лев Константинович (Россия, ВНИИМС)
Звягин Никита. (Россия, ВНИИМ)

Бурмистрова Наталия (Россия, ВНИИМ)

II. Проекты ТК 1.1 и их текущее состояние 

302/RU/04

«Разработка схем проведения и алгоритмов обработки данных дополнительных сличений КООМЕТ, организуемых с целью поддержания калибровочных и измерительных возможностей НМИ»

Рекомендация COOMET R/GM/19:2008 актуализирована и вынесена на   утверждение Комитета КООМЕТ.

336/RU/05

«Разработка рекомендаций по оцениванию данных ключевых сличений КООМЕТ»

Рекомендация COOMET R/GM/14:2006 актуализирована и вынесена на   утверждение Комитета КООМЕТ.

399/RU/07

«Разработка методологии оценивания неопределенности результатов измерений, получаемых с применением программ обработки данных»

Тема завершена и  информационный материал размещен  на портале comet.net 


420/RU/08

«Разработка рекомендаций по оцениванию неопределенности измерений при калибровке»

Рекомендация дорабатывается  с целью включить краткий раздел об использовании неопределенности измерений при калибровке. .

422/RU/08

«Разработка рекомендаций КООМЕТ «Методика калибровки. Общие требования»

Тема завершена, документ переведен на английский язык. Представлен к утверждению на  заседание Комитета КООМЕТ

III. Формирование программы работ в области общей метрологии на 2016-2017г
Сформирована  программу работ в области общей метрологии на 2016-2017г. В программу работ предложены две новые темы:

· 675/BY/15 «Разработка рекомендации по учету влияния неопределенности измерений на результаты разбраковки при оценке соответствия»
· «Разработка методологии обоснования уравнения измерения (модельного уравнения) и оценки составляющей неопределенности результата измерения, обусловленной неточностью модельного уравнения», предлагаемая  ННЦ «Институт метрологии», Украина. 
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